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Jól dolgoznak az áj híd építői 
A z átadás 1979 végén várható 

I L Y E N LESZ A Z ÉSZAK I TISZA.-H1D 

Második félidőbe érkezett a szegedi északi Tisza-híd 

épitése. Az 1976 végén elkezdett nagy munkát tavaly és ez 

év tavaszán megnehezítette a magas vízállás, ennek elle-

nére azonban — bála a pé'dásar. do'gozó építőknek — az 

ütemtervhez képest nincs jelentős lemaradás. 

Az építkezés méreteit ak- a fölvetődő problémák meg-
kor érzékeljük jól, ha ősz- oldására. A párt- és tanáesi 
azehasonlítjuk a négy éve szervek kezdeményezésére a 
épül t algyói Tisza-híd, és az közreműködő vállalatok és 
1970—74-ben készült makói szervezetek szocialista szer-
Maros-híd néhány adatá- ződést is kötöttek azért, 
val. A 296 méteres ú j Ma- hogy betartják a vállalt ha-
ros-híd 6800 köbméter be- táridőt. Ez a szerződés szé-
tont, 4230 mázsa beton- pen gyümölcsözik: része van közreműködő vállalatokat, a 

lása rendkívül időigényes, gokban sem kötnek össze 
ezért előfordulhat, hogy er- ma két folyópartot. Az épí-
re a munkára a nem lát- tők most, mintha ellensú-
ható felületek egy kis ré- lyozni akarnák a Luca-szék 
szén csak a megnyitás után, lassúságú algyői hídépítést. 
1980-ban kerül majd sor. amely tudvalevően 1969-től 
Mivel ez év elején fölvető-
dött a troli járat átvezeté-
se a hídon, számos egyez-
tetés után ezt is sikerült el-
intézni. 

Dicséret ' illeti az eddig 
végzett jó munkáért a ter-
vezőket, a beruházó válla- pont közeledtével 
latot és a kivitelezőket, a ban szaporodnak. 

acélt és 18 000 négyzetmé- a jó csapatmunka kialaku-
ter aszfaltot igényelt A 470 lásában, az eddig megfele-
méter hosszú algyői hídba lőnek ítélhető építési ütem-
beépítettek 11 900 köbméter ben. 

szocialista brigádokat, az 
irányító szerveket, a szak-
mai tanácsadókat —, hang-
súlyozta a városi párt-vb. 

1974-ig tartott. 

Az ú j híd elsősorban Sze-
gednek fontos nagyon, de 
nélkülözhetetlen az orszá-
gos közlekedés szempontjá-
ból is. A gondok nem eny-
hülnek, sőt, a befejezési idő-

egyre job-
A város 

vezetősége gondoskodik ró-
la, hogy párhuzamosan a 
kapcsolódó utak is elké-
szüljenek, s az újszerű, sok 
gondot jelentő forgalom-

betont, 6170 mázsa beton-
acélt és 26 300 négyzetmé-
ter aszfaltot Ezzel szemben 
a 771 méter hosszú északi 
Tisza-híd elkészüléséhez 
(formáját má r kezdik érzé-
kelni a szemlélődő szege-
diek) a tervek szerint 23 680 

Megállapította a városi 
párt-vb, hogy az idei, so-
káig tartó magas vízállás 
akadályozta a mederpillér 
elkészítését. A késést rész-
ben megszüntetendő intéz-
kedett az operatív bizott-
ság, s így várható, hogy 

Elismerést érdemelnek a szervezésben se legyen fenn-

kobméter beton, 16 510 ma- o k t ó b e r k özepére éjjel-nap-
K a betonacel és csaknem n á l I a n d ó m u n k á v a l el-
70 000 négyzetméter aszfalt k é s z ü l m a j d a m e d e r b e ter-
BZükséges. A különbség ter-
mészetesen a költségekben is 
megmutatkozik. A makói 
hídra 56, az algyőire 157 
mi l l i ó forintot költöttünk, az 
északi szegedi híd pedig 
600 mi l l ióná l is többe ke-
rül . 

Hídépítő Vállalat pártszer-
vezetei a derekas munkáért , 
azért, hogy eredményesen 
r.evelik a fiatalokat és mind 
több társadalmi munka szer-
vezésével segítik az építés 
befejezését. Jólesik tudomá-
sul venni, hogy a közremű-

akadás. Ezért nagyon fon-
tos, hogy valamennyi ér-
dekelt szervezet, intézmény 
és vál lalat hangolja össze 
munká j á t és feszítse meg 
erejét a következő hóna-
pokban. A pártszervezetek 
politikai tevékenységgel se-

ködők mindegyike szívügyé- gítsék elő, hogy az ű j híd 

vezett egyetlen hídpillér, 
amely műszakilag a munká-
latok legkényesebb része. 
Az Odesszai körúthoz csat-
lakozó szakaszon a Közút i 
Építő Vállalat már elvégez-
te a közműkiváltásokat, s 
így a munkaterület a Híd-

Tekintettel arra, hogy az építő Vállalat rendel kézér,é-
1948-ban szinte rohammun- re áll. A bal parton épülő 
kával épült szegedi közúti 236 méteres fölül járóhíddal is 
hidat rendkívül igénybe ve- jól haladnak, s várható, hogy 
szi a hallatlanul megnőve- az aszfaltburkolat kivételé-

nek tekinti, hogy a vál lalt 
határidőre elkészüljön a híd. 
A kezdéstől a befejezésig 
tartó három esztendő iga-
zán nem hosszú idő, ennél 
hamarabb nyugati orszá-

a jövő év november 7-ére 
elkészüljön: támogassák a 
munkaversenyt, a szocia-
lista brigádok vállalásainak 
teljesítését. 

F. N. I. 

kedett forgalom, s a Belvá 
ros szinte fuldoklik a köz-
lekedési zsúfoltság miatt, a 
Városi párt- és á l lami szer-
Vek fokozott figyelemmel kí-
sérik és segítik az északi híd 
alkotóinak erőfeszítéseit. 
Azon igyekszik mindenki , 
hogy 1979. végére befejez-
nék a munkát , és hídavatás-
6al ünnepelhessük Szegeden 
november 7-ét. A Szeged vá-
rosi párt-végrehajtóbizottság 
is evégett tárgyalta meg 
tegnap délután az ú j hídépí-
tésének helyzetét, s jelölte 
ineg az illetékes szervek és 
Intézmények tennivalóit. 

A jelentésben olvasható: a 

feladatok gördülékenyebb 

végrehajtása érdekében lét-

rehozott koordinációs bi-

zottság rendszeresen tájé-

koztatja a pártbizottság és 

a tanács vezetőit az eset-

leges nehézségekről. A rész-

letek megbeszélése végett 

a lakul t meg a végrehajtó 

szakemberek operatív bizott-

sága. Mindkettő eredménye-

sen végzi a dolgát, képes 

vei még az idén elkészül-

nek vele. A mederhíd acél-

szerkezetének építése jelen-

leg a bal parttól körülbelül 

90 méter hosszúságnál tart. 

A szegedi oldalon mintegy 80 

méter hosszan helyezték föl 

ál lványokra az elemeket és 

kapcsolják azokat össze. 

Nagy gond a munkáskéz. A 

helyszínen dolgozó létszám 

nem elégséges az ütem tar-

tásához, ezért az acélszerke-

zet szerelésében bizonyos le-

maradás mutatkozik. Mű-

szaki problémák is adódtak. 

Az akadályok elhárítása vé-

gett azonban már intézked-

tek. A szegedi oldalon is el-

készültek a közműkiváltás-

sal, s jól haladnak a híd-

hoz kapcsolódó útépítések. 

A mederhíd építésének 

várható ütemét nem részle-

tezte a városi párt-vb elé 

került jelentés. Jelezte 

azonban, hogy a Ganz-MÁ-

VAG 1979. májusában va-

lószínűleg végez a szerelés-

sel. Az acélszerkezet mázó-

Expedíció a Tiszán 
ösi halásztanyák eszközeit, lászokat, révészeket is fel-

ez öreg Tisza növény- és kerestek, a víztáji területek 
madárvi lágát tanulmányozta hiteles ismerőit; mintegy öt-
két hétig az a néprajzos ex- e z e r s z l-nes és fekete-fehér 

^ S ^ L — örökítették meg a műit 

szón kutatta a folyó ma még emlékeit, s az átalakuló ti-

Jellelhetó múltját. Idős ha- ezai világot. 

Nyersanyag kell 
a növényolajgyárnak 

{// nagy hozamú napraforgók 
A növekvő növényolaj-fo- rábbi bevált napraforgófaj-

gyasztási igények kielégítése, tája az intézetnek a V N I I M K 
a Martfűn épülő növényolaj- 6540. E két faj tánál nagy-
gyár nyersanyaggal való el- üzemi körülmények között, 
látása megköveteli, hogy a közepes évjárat eset% 16 má-
mezőgazdaság nemcsak meg- zsás a hektáronkénti átlag-
duplázza a napraforgó terme- termés. 
lését az elkövetkező években. A g y a k o r l a t i s z a k e T n b e r e k 
A termőterületet azonban , . 
már nem lehet ilyen aránya megtekintették a fajta-ossze-
ban növelni, ezért szükség h a s o n h t ó kísérleteket, és 
van új, nagy hozamú, gazdag meghallgatták a tudományos 
olajtartalmú fajták előállítá- kutatóknak az egyes fajták 
sára. Ilyen fajtákat, fajtaje- termesztésére vonatkozó ag-
lölteket hibrideket mutattak r a t e c hn i k a i „receptjeit", 
be szerdán a Szegedi Gabo-

Vezérvonal 
a mindennapi munkában 

rszágszerte befejező-
dött a mezőgazdasági, 
az élelmiszeripari és 

a hozzájuk kapcsolódó intéz-
ményi pártszervezetekben a 
Központi Bizottság 1978. 
március 15-i határozatának 
taggyűlési vitája. Napjaink-
ban már a megyei pártbi-
zottságok összegzik a párt-
tagság észrevételeit, javasla-
tait, hogy testületi üléseiken 
megvitassák megyéjük me-
zőgazdaságának és élelmi-
szeriparának teendőit. 

A K B márciusi határozata 
szerint az egész párttagságot 
„megmozgatta". A mezőgaz-
dasági és az élelmiszeripari 

pasztalt pártmunkások véle-
ményét is kikérte. És nem 
csupán a határozatról, ha-
nem a gazdaságuk, üzemük 
munká járó l is. A pártszerve-
zetek vezetőségei tehát a ha-
tározat szellemében vizsgál-
ták gazdaságuk helyzetét, 
tették mérlegre munkájukat . 

Sok-sok észrevételt, javas-
latot tettek a kommunisták 
a taggyűléseken. Ezek jelen-
tős hányada saját üzemük 
gazdálkodását minősítette, 
de igen sokan nagy-nagy 
hozzáértéssel beszéltek az 
országos kérdésekről is. Vol-
tak. akik napjaink sürgős 
problémáinak megoldását 

pártszervezetek tagságának sürgették, mások a távoli jö-
80—90 százaléka részt vett a vő feladatait ecsetelték. A 
határozatot tárgyaló taggyű- felszólalások tartalmának ez 
léseken, de megismerkedtek a sokszínűsége feltétlenül 

natermesztési Kutató Intézet 
kiszombori nemesítő telepén 
a termelési rendszerek, a ter-
melőgazdaságok és a növény-
olaj-ipari vállalat szakem-
berei. 

A résztvevőket dr. Erdei 
Péter, a G K I igazgatóhelyet-
tese és Mazgon Géza, a kis-
zombori hibridüzem vezető-
je köszöntötte, ma jd dr. Mi-
seta Vendel tudományos fő-
munkatárs és dr. Frank Jó-
zsef tudományos munkatárs 
beszámolt a kutatóintézetben 
végzett fajtakísérleti és ter-
mesztéstechnológiai eredmé-
nyekről. 

Az intézetben kialakított 

fajták közül a GK—70-es 

már előzetes fajtaelismerést 

kapott és jelenleg a vetéste-

rület 30 százalékát foglalja 

el. Előnyös tulajdonsága, 

hogy termését egyszerre ér-

leli be, így gépi betakarítás-

ra kiválóan alkalmas. Ko-

hasznos tanácsait. 

felveti azt a kérdést: vajon 
nem kerül-e süllyesztőbe, 
nem megy-e veszendőbe a 
sok-sok okos javaslat 

Előfordulhat egyes párt-

szervezetekben, hogy a párt-

vagy a gazdasági vezetés 

nem értékeli kellő komoly-

sággal a kommunisták ja-

vaslatait, de országosan nem 

ez a jellemző. A felsőbb 

pártszervezetek idejében in-

tézkedtek róla, hogy ami a 

helyi párt- és gazdasági ve-

zetésre tartozik, amit hely-

ben kell megoldani, abban 

az ál lami gazdaság, tsz, élel-

miszeripari üzemek párt- és 

gazdasági vezetőinek kell in-

tézkedniük, s erről a beszá-

moló taggyűlésen számot ad-

niuk. Azokat a véleménye-

ket, javaslatokat pedig, 

amelyek országos kérdésekre 

vonatkoznak, vagy azokat, 

amelyeknek megoldása meg-

haladja a helyi párt- és gaz-

sőként az alapszervezetek dasági vezetők erejét, el kel-

dolgozták fel a határozatot. l e t t juttetniuk a felsőbb 

A taggyűlések munká j a azt pártszervekhez. Ezek nagy 

bizonyítja, hogy a párttagság segítséget adnak a pártbi-

átérezte ennek jelentőségét, z ottságoknak a mezőgazda-

s nagy felelősséggel mondott s á g és az élelmiszeripar jö-

vele az ipari, a közlekedési, 
a kereskedelmi, a hivatrj i 
és a lakóterületi pártszer-
vezetek kommunistái is. Az 
természetes, hogy élénk vita 
elsősorban a mezőgazdasági 
és az élelmiszeripari párt-
szervezetekben alakult k i : a 
párttagság 15—25 százaléka 
szólalt fel, nyilvánított vé-
leményt. Ha tekintetbe vesz-
szük, hogy a taggyűlések ab-
ban az időszakban zajlottak, 
amikor kint a földeken ép-
pen a legnagyobb dolog volt,' 
csak akkor érzékeljük iga-
zán a párttagság nagy-nagy 
felelősségérzetét. 

Bizonyos értelemben rend-

hagyó módon történt a KB 

határozatának "feldolgozása. 

Az általános gyakorlattól el-

térően az „út" nem a megyei 

és járási bizottságokon ke-

resztül vezetett „lefelé", ha-

nem a KB-ülést követően el-

véleményt. A közbeeső párt-

szervek, járási és városi 

pártbizottságok természete-

sen segítették a határozat 

minél eredményesebb feldol-

gozását, de ez nem csökken-

tette hanem erősítette a 

pártszervezetek vezetőségei-

nek és a taggyűléseknek az 

önállóságát, 

készségét. 

vőjének, feladatainak 

munkálásához. 

k i -

A határozattal való azo-

nosulást — a szóbeli 

elismerés mellett — 

legjobban azonban a csele-

kedet, a mindennapi munka 

fejezi ki. Ebben a tekintet-

ben is sok a kedvező tapasz-

kezdeményező- talat. A pártszervezetek 

többsége ugyanis a határozat 

ismertetését és feldolgozását 

követően nem • terjesztett, 

vagy készített ú jabb határo-

zatot. A taggyűléseken el-

hangzott javaslatok jelentős 

részét éves cselekvési prog-

ramjukba építették be, illet-

ve munkaprogramjukat mó-

dosították. 

A párttagság nagy érdek-

lődése és felelősségérzete 

mellett a KB március 15-i 

határozatát tárgyaló taggyű-

lések másik előnyös jellem-

zője volt az általános szóla-

mok mellőzése, vagyis a 

konkrétság, a dolgok nevén 

n e v e z é s e . A p á r t s z e r v e z e t e k 

kis százalékában elégedett 

meg a vezetőség csupán az-' politikai érzékkel 

zal, hogy „egy az egyben" ták meg, mi az, 

ismerteti a határozatot. A 

legf&bb pártszervezet veze-

tősége a határozattal kap-

csolatban szakemberek, ta-

| ro: 

Hazaérkezett a Szovjetunióból 
a Kun Béla magyar brigád 

egy csoportja 
A Ferihegyi repülőtéren ruházásaként épülő uszty-

tegnap, szerda délután csa- ilimszki cellulóz- és papír-
ládtagok, rokonok, barátok ipari kombinát munkálata in 
és ismerősök népes tábora dolgoztak két évig, s a rá juk 
gyűlt össze, hogy köszöntse a bízott feladatokat sikerrel 
Szovjetunióból hazaérkezett teljesítették, 
több min t 100 fiatalt, a „Kun . , „ „, . , , 
Béla" magyar ifjúsági építő- A magyar épí tobngádmint-
brigád tagjait. A fiatalok — egy 150 tagja további egy 

a K ISZ K B felhívására — a é v r e kapott megbízatást 

KGST-tagországok közös be- (MTI) 

A pártszervezetek tehát j ó 

határoz-

atni szá-

mukra mindennapi feladat, 

amivel nem lehet hónapokat 

várni, s m i az ami távlati 

tennivalóik közé tartozik-

Azzal, hogy cselekvési prog-

ramjukba vették a KB-hatá-

| rozatból adódó sürgős gya-

rlati feladatokat, egyben 

.egkezdték a határozat vég-

ehajtását, tehát mintegy 

vezérvonalként használjak 

mindennapi munká jukban. 

Amikor a pártszervezetek 

javára kell írni a kezdemé-

nyezőkészségét, a gyors cse-

lekvést, arra is figyelmez-

tetni kell, hogy a határozat 

nem rövid távra, hanem 

hosszú időszakra szabja meg 

a pártszervezetek, a gazda-

sági vezetők feladatait. A 

hosszú távú feladataik ki-

munkálásában az ősszel sor-

ra kerülő megyei pártbizott-

sági ülések adnak számukra 

iránymutatást 

Mihók Sándor 


